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 افزایش جمعیت در مراکز اســتان موجب شــده است 

شهرهای جدید شکل بگیرند تا سرریز جمعیت را در خود گزارش
اســکان دهند. تجربه ای چون شــهر جدید سهند در 
آذربایجان شرقی که 6سال از عمر آن می گذرد یا شهر جدید امیرکبیر در 
نزدیکی اراک و حالا نوبت کرمانشاه است که شهر جدید داشته باشد. زمزمه ای 
که از 2سال پیش با افزایش جمعیت کرمانشاه به گوش می رسد و این  روزها 
قوت گرفته و استاندار کرمانشــاه از پای کار آمدن کارشناسان و استادان 
دانشگاهی برای طراحی شهر جدید کرمانشاه به عنوان شهری مدرن با داشتن 
تمام امکانات خدماتی، درمانی، تفریحی و ورزشی خبر می دهد.در این گزارش 
مسئولان استان درباره ضرورت ساخت شهر جدید کرمانشاه توضیح می دهند 
و کارشناسان شهری از تجربه های موفق و ناموفق شهرهای جدید می گویند.

افزایش جمعیت کرمانشاه
شهرهای جدید یا نوین شهرها با هدف هدایت سرریز جمعیت و تمرکززدایی 
از کلانشهرها ساخته می شوند. تا به حال 17شهر جدید در کشور ساخته شده 
که بیشتر اطراف کلانشهرها مانند تهران، مشهد، شیراز، اصفهان، تبریز، 
کرج و اراک قرار گرفته اند. آمار نشان می دهد در پی جهش قیمت مسکن در 
کلانشهرها و افزایش امکانات در نوین شهرها، تقاضای سکونت در شهرهای 
جدید به میزان دوبرابر میانگین 2۳ ساله اخیر افزایش یافته است.معاون امور 
عمرانی استاندار کرمانشاه درباره ضرورت ساخت شهر جدید کرمانشاه به 
همشهری می گوید: کرمانشاه با جمعیت بیش از یک میلیون نفری خود 
رتبه نهم در بین کلانشهرهای کشور را دارد.  این موضوع ضرورت ساخت 
شهر جدید کرمانشاه را بیشتر می کند.اراضی حاصلخیز کشاورزی در اطراف 
کرمانشاه گسترش شهر را محدود کرده و از سوی دیگر حدود 400هزار نفر 
در حاشیه شهر ساکن شده اند که وضعیت مطلوبی از لحاظ زیرساخت های 
شــهری ندارد. منوچهر فخری در این باره توضیح می دهد: شــهر جدید 
کرمانشاه در نزدیکی شهر فعلی کرمانشاه احداث می شود و جمعیت رو به 
افزایش شهر در آن سرریز خواهد شد. شهر جدید هم جزئی از شهر کرمانشاه 
خواهد بود و اسم دیگری ندارد. در نوین شهر کرمانشاه بیش از 90هزار نفر 

در آن ساکن خواهند شد.

نوسازی بافت فرسوده شهر قدیم
با افزایش جمعیت، نوسازی بافت فرسوده، تجمیع واحدهای ریزدانه و ساخت 
آپارتمان های بلندمرتبه نیز آغاز شد. برای کرمانشاه با داشتن ۳50هکتار بافت 
فرسوده در هسته اصلی شهر کدام یک در اولویت است؛ نوسازی بافت فرسوده 
یا سرمایه گذاری برای ساخت شهر جدید؟ فخری در پاسخ به این پرسش 
اولویت را نوسازی بافت فرسوده مرکز شهر عنوان می کند و ادامه می دهد: 
کرمانشاه به عنوان یکی از کلانشهرهای کشور، ساخت شهر جدید را به عنوان 
برنامه بلندمدت در دست اجرا دارد، زیرا نیمی از مردم استان در کرمانشاه 
زندگی می کنند و با افزایش جمعیت ساخت شهر جدید کرمانشاه ضروری 
است. نوسازی بافت فرسوده هم از برنامه های ماست.مهرداد آهکی، مدیرکل 
راه و شهرسازی کرمانشاه درباره نوسازی بافت فرسوده کرمانشاه به همشهری 

می گوید: تسهیلاتی برای نوسازی بافت فرسوده درنظر گرفته شده است. 
400میلیون تومان وام که بازپرداخت 200میلیون تومان آن مهلت 2ساله 
دارد. با این حال ساخت شهر جدید که توسعه اســتان را به دنبال خواهد 
داشت، بسیار ضروری است.استاندار کرمانشاه نیز معتقد است کرمانشاه در 
اطراف خود دارای ظرفیت ها و امکانات خوبی برای احداث شهر جدید است؛ 
شهری مدرن و پیشرفته.بهمن امیری مقدم می گوید: پارک کودک و نوجوان 
یا شهربازی در کرمانشاه نداریم و در شهر جدید این امکانات باید لحاظ شود، 

زیرا هدف از ساخت شهر جدید آسایش و آرامش مردم است.

نوین شهری پیشرفته 
آهکی در توضیح فعالیت های انجام شده برای شــهر جدید کرمانشاه به 
همشهری می گوید: شهر جدید کرمانشاه مستلزم طی مراحل فنی است. 
امکان سنجی، توجیه فنی و توجیه اقتصادی و پدافند غیرعامل را انجام دادیم 
و الزامات طرح شهر جدید کرمانشاه به مهندسان مشاور ابلاغ شده است.
وی درباره طراحی شهر جدید اضافه می کند: شهر جدید کرمانشاه، شهری 
مدرن براساس استانداردهای روز دنیا خواهد بود که تمام فضای های مورد 
نیاز تفریحی، ورزشی، درمانی، مذهبی و رفاهی در آن لحاظ می شود و حتی 
کمبودهایی که در کرمانشاه از نظر سرانه های درمانی یا خدماتی داریم در 
شهر جدید مورد توجه قرار می گیرد.در شهر جدید کرمانشاه چه کسانی 
ساکن خواهند شد؟ آهکی اینطور پاسخ می دهد: این طرح برای افراد واجد 
شرایط اقدام ملی مسکن است. اما امکان دارد بافت جمعیتی شهر جدید 
دستخوش تغییر هم بشــود. از این رو در طراحی شهر جدید بافت بومی 

کرمانشاه هم مدنظر قرار خواهد گرفت.

نسل دوم شهرهای جدید 
نسل دوم شهرهای جدید با رویکرد تغییر تمرکز از مرکز کلانشهر ها یا شهر 
مادر ساخته می شود.کارشناس طراحی شهری با اشاره به اینکه شهرهای 
جدید کشور هنوز پتانسیل کافی برای جذب جمعیت و نیروی کار را ندارد 
به همشهری می گوید: هدف اصلی شهرهای جدید این است که کارکرد 
اقتصادی در رابطه با مادرشهر داشته باشد، اما اصولا این شهرهای جدید 

به خاطر ماهیت خوابگاهی که دارند نتوانستند مولد توسعه باشند.
امیر رضا رفیعی می افزاید: شهرهای جدید اطراف تهران نشان داد که بحث 
توسعه منطقه ای که روی کاغذ برای این شهرها مطرح می شود در عمل اتفاق 
نمی افتد زیرا چنان که باید و شاید جاذب سرمایه و کارکرد نیستند. رفیعی 
یادآور می شود: به هر حال در کلانشهرها تمرکزگرایی و نقاط کانونی جاذب 
جمعیت و ثروت وجود دارد که منابع و اعتبارات به آن تخصیص پیدا می کند 
و شهرهای جدید با اینکه هدف مهم تمرکززدایی را دارند هنوز نتوانسته اند 

موفق عمل کنند و پا بگیرند.
    

کلانشهر کرمانشاه با توجه به شرایط توپوگرافی امکان توسعه فیزیکی را 
ندارد و یکی ازکارکردهای شهر جدید ایجاد فرصتی برای فراهم آوردن 
امکان اســکان و در کنار آن کارکردهای متنوع و تخصصی اقتصادی در 
هم افزایی با کلانشهر کرمانشاه است. محدودیت منابع به ویژه منابع آبی 
یکی دیگر از ضرورت های ایجاد شهر جدید و کاهش فشار محیط زیستی 
بر اکوسیستم این منطقه است. ظرفیت هایی که این استان برای توسعه 
گردشگری دارد،    ضرورت شهرک های توریستی و شهرک های اقماری را 

نیز بیشتر می کند.

مجمع ملی تشــکل های گردشــگری سراسر کشور 
به عنوان چتر فراگیر فعالیت بخش خصوصی در صنعت 
گردشــگری کشــور صبح دیروز به ریاست جمشید 
حمزه زاده، رئیس جامعه حرفه ای هتلــداران ایران و 
10عضو دیگر این مجمع تشکیل جلسه داد و با برپایی 
انتخابات قانونی، مشکلات و موانع موجود در مسیر احیا 

و بهبود وضعیت گردشگری کشور را بررسی کرد.
مجمع ملی تشکل های گردشگری سراسر کشور اعلام 
کرد که موانع و مشکلات موجود در مسیر احیا و پیشبرد 
اهداف صنعت گردشگری کشور را احصا و این موارد را 
در قالب یک جزوه به عــزت الله ضرغامی، وزیر میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی کشور ارائه کرده تا 
شخص وزیر در جهت حل مشکلات این صنعت، تدابیر 

لازم را بیندیشد.

استراتژی برای احیای صنعت گردشگری
رئیس مجمع ملی تشــکل های گردشگری کشور در 
پاسخ به این سؤال همشــهری که با توجه به شرایط 
خاص کشور و نبود گردشگر و همچنین زیانده بودن 
فعالیت های مرتبط با صنعت گردشگری کشور، مجمع 
تشکل های گردشگری کشور چه راهکاری برای حل 
بحران در صنعت گردشگری ایران دارد، گفت: نخستین 
مرحله از چاره اندیشــی در حل بحران های مرتبط با 
صنعت گردشگری کشور، داشتن برنامه است؛ چون تا 
زمانی که استراتژی مشخص برای برون رفت از بحران 
گردشگری وجود نداشته باشد و براساس تصمیمات 
فردی برای این حوزه تصمیم گیری شود، مشکلات این 
صنعت در ایران حل نخواهد شد و برون رفت از بحران 

اتفاق نخواهد افتاد.
حمزه زاده تأکید کرد: در هفته های اخیر، مجمع ملی 
تشکل های گردشگری با بررسی نظرات و جمع بندی 
مشکلات موجود در مسیر پیشرفت صنعت گردشگری 
با همکاری تشکل های سراسر کشور اقدام به استخراج 
مسائل، مشــکلات و راه حل های برون رفت از بحران 
در صنعت گردشــگری کرده و مشــروح  مشکلات و 
راهکارهای مجمع  در اختیــار وزیر میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی قرار گرفت.رئیس مجمع 
ملی تشکل های گردشگری کشور، مرحله بعدی پس 
از مشخص شدن برنامه احیای صنعت گردشگری را 
پیگیری این برنامه ها در مجلس اعلام کرد و گفت: حل 
مشکلات صنعت گردشگری با ارائه طرح  مشخص و 

تدوین قوانین جدید امکانپذیر است.
حمزه زاده از برنامه مجمع ملی تشکل های گردشگری 
برای قانونمند کردن فعالیت های گردشگری و نظام 
گردشگری در بخش خصوصی کشور با کمک مجلس 
خبر داد و گفــت: قانون نحوه فعالیت تشــکل های 
گردشگری کشور با هدف نظام مند کردن گردشگری 
ایران نوشته می شود.او مهم ترین مشکلات مرتبط با 
صنعت گردشگری را بیمه فعالان این صنعت،  مالیات و 

هماهنگ نبودن دستگاه های مرتبط با گردشگری اعلام 
کرد و گفت: برقراری تعامل میان تمامی دستگاه های 
مرتبط با صنعت گردشــگری نیاز جدی این صنعت 
است.جمشید حمزه زاده از برخی رفتارهای سلیقه ای و 
جزیره ای در سازمان های مرتبط با صنعت گردشگری 
انتقاد کرد و گفت: همدلی و انســجام فعالان صنعت 
گردشــگری جدای از تمامی نقص ها و کم کاری های 
دستگاه ها و سازمان ها نقش مهمی در بهبود وضعیت 
گردشگری کشور  دارد و مجمع ملی نیز  تمامی تلاش 
خود را در مسیر قانون و در نهادهای بالادستی و وزارت 
میراث فرهنگی و مجلس برای حل بحران های صنعت 

گردشگری ایران به کار می بندد.

نمی توان معجزه کرد
محمود بنکداری، نماینده جامعــه تورگردانان ایران 
نیز در هم اندیشی مجمع تشکل های ملی گردشگری 
کشور در پاسخ به این سؤال همشــهری که خروج از 
بحران گردشگری ایران در شرایطی که به گفته برخی 
فعالان این صنعت ورود گردشگران خارجی به کشور 
نزدیک به صفر اســت و تورهای ورود به ایران کنسل 
شده اند، چگونه ممکن است؟ گفت: نمی توان معجزه 
کرد. مشــکلات متعدد همچنان در صدور ویزا برای 
گردشگران و موضوعات مرتبط با ایران هراسی وجود 
دارد و در این شرایط فعالان صنعت گردشگری کشور 

همین که بتوانند مالیات  پرداخت کنند، هنر کرده اند.

او گفت:  سال99 گردشــگر به ایران ورود نکرد و دفاتر 
مســافرتی، هتل ها و تأسیسات گردشــگری درآمد 
نداشتند، اما مأموران مالیات اعلام کردند باید  مالیات  این 
صنعت را بگیرند؛ با تداوم این شرایط شاید برخی فعالان 
این صنعت عطای گردشگری را به لقایش  ببخشند. 
به گفته محمود بنکداری، مجمع ملی تشــکل های 
گردشــگری  تلاش دارد مجموعه دولت را برای حل 
مشــکلات و رفع موانع صنعت گردشــگری به تفکر 
وادار کند.این فعال گردشگری گفت: 8ماه بود فعالان 
گردشگری تصور می کردند کیش، هاب پروازی ایران 
به قطر برای بازی های جام جهانی می شود، اما ناگهان 
اعلام شد  کیش، اصفهان و شیراز حتی یک پرواز هم به 

مقصد قطر نخواهند داشت.
حســن تقی زاده انصاری،  عضو هیات رئیسه مجمع 
تشــکل های گردشــگری کشــور و رئیس جامعه 
گردشــگری الکترونیکی ایران نیز از نبــود برنامه 
راهبردی مشــخص در صنعت گردشــگری کشور 
انتقاد و با اشاره به فرصت از دست رفته گردشگری 
ایران در جام جهانی قطر اعلام کرد: کشــور قطر از 
همان 12سال قبل که موضوع میزبانی از جام جهانی 
را پیگیری کرد، بیشترین سرمایه گذاری جام جهانی 
در این دوره را انجام داد و اینکه ایران بخواهد ظرف 
مدت 6تا 8مــاه تبدیل به هاب پــروازی قطر برای 
بازی های جام جهانی شود یا برنامه ریزی برای جذب 
گردشگران خارجی جام جهانی به ایران را انجام دهد، 
بسیار دیر است و مدیران کشور باید بسیار زودتر از 
این زمان در سال های گذشته فکری برای استفاده از 
ظرفیت جام جهانی قطر می کردند تا عربستان و عمان 
و دیگر کشورها نتوانند جایگزین ایران در این فرصت 

از دست رفته شوند.

بنای شهر نوین در همسایگی کرمانشاه 
شهر جدید کرمانشاه امکان سکونت را مطابق استاندارد شهرهای پیشرفته برای بیش از 90هزار نفر فراهم می کند

راهکار حل مشکلات گردشگری روی میز ضرغامی
مجمع ملی تشکل های گردشگری کشور مشکلات و موانع احیای صنعت گردشگری و راهکارهای خروج از بحران را به وزیر میراث فرهنگی تقدیم کرد 

ذبیح الله اعظمی
سخنگوی کمیسیون کشاورزی مجلس 
در جلســه اخیرایــن کمیســیون اعــام 
کــرد:  مســئولان بنیاد شــهید قــول دادند 
طی پیشنهادی »شهید« محسوب شدن 
محیط بانانــی کــه مــورد اصابــت گلولــه 
شکارچیان قرار می گیرند را به هیأت دولت 
ارائــه و پیگیری هــای لازم را در ایــن زمینــه 
انجام دهند. پس از تصویب هیأت دولت، 
هر محیط بانی که حین ماموریت جان خود 
 را از دست بدهد شهید خدمت محسوب

می شود. 

محمدمهدی فداکار
استاندار کرمان

با توجه به اینکه کل کشور باید ۱۱میلیارد 
مترمکعــب کاهــش مصــرف منابــع آب 
داشته باشد لذا سهم ۲میلیارد مترمکعب 
صرفه جویی آب اســتان کرمان، فشار به 
مردم را در پی دارد. اگر طــرح ملی بوده و 
قصد اجرای آن را داریم باید وزارتخانه نیز 
به استان کمک کند. قطع برق یا مسدود 
کردن چاه های غیرمجاز زمانی صورت گیرد 
که کشــاورز محصول خودش را برداشت 

کرده باشد .

سیدحسین میرعماد
مشاور سازمان منابع طبیعی 

بخــش عمــده ای از منابــع آبی کشــور 
در حــوزه کشــاورزی مصرف می شــود 
درحالی کــه اســتفاده از سیســتم های 
نوین آبیاری و مصرف بهینه در حفظ هر 
چه بهتر منابع آب کمک کننده هستند. 
در ایــن زمینه حفظ منابــع آب و خاک 
مسئله مهمی برای رسیدن به توسعه 
پایــدار هســتند و یکــی از راهکارهــای 
حفاظت هر چه بهتر از پوشش گیاهی 

است.

مجتبی عبداللهی
استاندار البرز

استان البرز با استقرار بیش از 3500واحد 
تولیدی و صنعتی، ظرفیت بالایی در توسعه 
صــادرات کشــور دارد. بر این اســاس باید 
نمایشگاه دائمی برای برپایی نمایشگاه های 
تخصصی به منظور معرفی تولیدات استان، 
تعریــف شــود. درصــدد هســتیم کــه بــا 
گره گشایی از این پروژه و برداشتن موانع، 

روند تکمیل را سرعت بخشیم.

میز خبر 

میز خبر 

نقل قول خبر

عدد خبر

از نهالســتان های منطقــه ســاری دارای 
تولید بالقوه ۱6میلیون اصله نهال و تولید 
بالفعــل 6میلیــون اصلــه نهال اســت. به 
گزارش همشهری، هم اکنون 3 نهالستان 
کلوده شهرستان آمل، لاجیم شهرستان 
ســوادکوه و زاغمرز شهرستان بهشهر در 
قالــب خریــد خدمــات و نهالســتان های 
چمستان شهرستان نور، پچت و چلمردی و 
ونمک شهرستان نکا در قالب قراردادهای 

مشارکتی مدیریت می شود.

109
هکتار

چــوب بــدون مجــوز حمــل در شهرســتان 
فاریــاب کشــف و ضبــط شــد. به گــزارش 
همشــهری، ســرهنگ خانباز امیرافضلی 
فرمانده یگان حفاظت منابع طبیعی جنوب 
کرمان گفت: محموله بارگیری شده، چوب 
درخت گز و بدون مجوز حمل بوده و قاچاق 
کالا محسوب می شــود که عاوه بر ضبط 
مال، مجرم به پرداخت جزای نقدی و حبس 

جنحه ای محکوم خواهد شد.

10
تن

 اجرای طرح الگوی کشت ویژه
 در آذربایجان غربی 

رئیس سازمان جهادکشاورزی آذربایجان  غربی گفت: طرح اصلاح 
الگوی کشت ویژه حوزه زراعت در استان اجرایی می شود.

به گزارش تسنیم، اکبر کرامتی گفت: با توجه به اینکه طرح جدید 
ضمانت قانونی برای اجرا دارد، امیدواریم با همکاری کشــاورزان 

شاهد تحقق طرح در استان باشیم.
وی افزود: طرح هــای قبلی در حوزه اصلاح الگوی کشــت در 
کشور به دلیل کاستی های موجود مورد رغبت قرار نگرفته اند و 
با توجه به اینکه ضمانت قانونی نیز برای اجرا نداشتند به صورت 
همگانی و عمومی اجرایی نشدند.رئیس سازمان جهادکشاورزی 
آذربایجان  غربی گفت: طرح الگوی کشــت در استان، در طول 
ســال جاری به بخش زراعت اختصاص دارد و براساس برنامه، 
در ســال آینده نیز وارد حوزه باغبانی، سبزی و صیفی جات و 
زیربخش های کشاورزی استان می شود.وی ادامه داد: افزایش 
بهره وری محصولات، پایین آمدن میزان استفاده از نهاده ها در 
کشاورزی و نیز کاهش مصرف آب، کود و سم ازجمله مهم ترین 
مواردی است که در طرح جدید الگوی کشت بر آن تأکید شده 
و در همین راستا نیز حرکت می شود.کرامتی با اشاره به اینکه 
طرح جدید ناقض طــرح قبلی اجرا شــده در آذربایجان غربی 
نیســت، گفت: طرح جدید الگوی جدید به عنوان مکمل طرح 
موجود در اســتان که مربوط به حوزه کشــت چغندرقند بود، 
اجرایی می شود و این به معنای نقض طرح قبلی نیست.وی در 
پایان خاطرنشــان کرد: طرح های تعریف شده در حوزه الگوی 
کشــت و اصلاح این الگو برای بهبود وضعیت کشاورزی و نیز 
کاهش مخاطرات در حوزه کشاورزی هستند و همکاری مردم و 
کشاورزان در این زمینه می تواند به عنوان پایه و اساس موفقیت 

در طرح باشد.

 توسعه تجارت گلستان
 با بازارچه های مرزی 

نماینده علی آبــاد کتول در مجلس شــورای اســلامی گفت: 
بازارچه های مرزی فرصتی برای توسعه تجارت منطقه ای بوده و در 

افزایش درآمد بومیان منطقه هم تأثیر بسزایی دارد.
به گزراش مهر، رحمت الله نوروزی گفت: با توجه به بضاعت گلستان 
درباره صنایع دستی و تولید محصولات کشاورزی باید بازارچه های 
مرزی و محلی ازجمله اینچه برون و بندرترکمن تقویت و بازارچه 
مرزی گمیشان- حسینقلی ترکمنستان راه اندازی شود.نماینده 
علی آباد کتول افزود: بازارچه های مرزی فرصتی برای توســعه 
تجارت منطقه ای است، لذا در بالارفتن مردم بومی منطقه هم تأثیر 
بسزایی دارد.نوروزی توضیح داد که به رغم آنکه استان پتانسیل های 
قابل قبول متعدد در بخش شیلات و آبزیان، کشاورزی و معادن 

داشته اما میانگین درآمد مردم در سطح پایین قرار دارد.
وی افزود: با پیگیری مجمع نمایندگان و اســتاندار و همچنین 
نایب رئیس کمیسیون اقتصادی، منطقه آزاد اینچه برون مصوب 
شــده، اما نیازمند ایجاد زیرســاخت ها ازجمله تاسیسات، راه 

دسترسی و ورود سرمایه گذاران است.

عدد خبر
مدیــر جهادکشــاورزی فامنیــن همــدان 
از آغــاز برداشــت محصــول چغندرقند از 
مــزارع شهرســتان از اول آبــان خبــر داد و 
گفت: تاکنون بیش از 4هزار تن محصول 
چغندرقنــد از مــزارع ایــن شهرســتان بــا 
عملکرد متوسط 60تن برداشت و تحویل 
کارخانه قند شده است. به گزارش ایرنا، 
منصــور خزایــی افزود: ســطح زیرکشــت 
چغندرقند شهرستان فامنین 450هکتار 
اســت و برداشــت ۲5تا۲۷هــزار تــن 

پیش بینی می شود.

4000
تن 

همدان

کرمان

البرز

اقتصــادی  امــور  هماهنگــی  معــاون 
استانداری اصفهان گفت: با پیگیری های 
انجام شده بیش از ۷5درصد از مصوبات 
ســتاد تســهیل و رفع موانع تولید استان 
اجرایی و مابقی نیز در جریان اجرا هستند. 
به گزارش تسنیم، امیررضا نقش افزود: 
ظرفیت های قانونی مطلوبی ازجمله ستاد 
تسهیل و رفع موانع تولید وجود دارد. در 
ابتدای استفاده از این ظرفیت 900پرونده 
رسوب شده در ستاد تسهیل و رفع موانع 
تولید وجود داشــت که با همت و تاشی 

که انجام شد این پرونده ها به روز شدند.

75
درصد 

اصفهان

آذربایجان غربی

تشدید پایش شبانه صنایع 
برای مقابله با آلودگی هوا

پایش های محیط زیست استان مرکزی در ساعات 
غیراداری و شب هنگام با توجه به فرارسیدن فصل 
سرد سال برای پیشگیری از افزایش آلاینده های 
جوی تشدید می شــود. به گزارش ایسنا، مهدی 
مصطفوی سرپرســت اداره کل حفاظت استان 
گفت: شناســایی و برخورد با صنایــع آلاینده 
محیط زیســت و جلوگیری از تخلف در خارج از 
ســاعت های اداری، ارتقاي کیفی شاخص های 
زیســت محیطی واحدهای تولیدی و خدماتی 
در اســتان و انجام اصلاحات لازم و جلوگیری از 
آلودگی های زیست محیطی از اهداف اجرای طرح 

پایش شبانه صنایع است.
در این پایش ها، وضعیت آلایندگی هوا به لحاظ 
کارکرد صحیح و کامل بودن سیستم های کنترلی 
بررســی می شــود، همچنین وضعیت خروجی 
پساب، فیلتراسیون، سیستم پایش آنلاین، نحوه 
مدیریت پسماند و خود اظهاری واحدهای صنعتی 
و تولیدی مورد بررسی قرار می گیرد که با توجه 
به عدم رعایت الزامات زیســت محیطی ازجمله 
خاموش کردن فیلترها یا رهاســازی پســاب به 
اراضی مجــاور، اخطاریه های زیســت محیطی 
لازم به آنها داده می شــود. مصطفوی با اشاره به 
اینکه پیشگیری و جلوگیری از هرگونه آلودگی 
محیط زیســت جزو وظایف ســازمان حفاظت 
محیط زیست پیش بینی شــده است، بیان کرد: 
از ابتدای سال جاری تاکنون بیش از 1241واحد 
صنعتــی و خدماتــی مــورد پایــش و بازدید 
کارشناسی قرار گرفته اند، 129فقره اخطاریه رفع 
آلودگی صادر شده و تعدادی از واحدها نیز به دلیل 
عدم رعایت قوانین و مقررات محیط زیست و تداوم 
آلودگی، جهت رسیدگی به مراجع قضایی معرفی 
شده اند. به گفته وی، برای داشتن هوایی پاک تنها 
وضع قانون کفایت نمی کنــد بلکه برای حرکت 
سریع تر در این مســیر نیازمند عزم جدی همه 
دستگاه ها هستیم و باید بستر مناسب اجرای این 
قوانین فراهم گردد و در این میان مشارکت مردم 

نیز بسیار حائز اهمیت است.

خبر روز

گلستان

انتخابات مجمع ملی تشکل های گردشگری سراسر کشور برگزار شد
انتخابــات مجمع ملی تشــکل های 
گردشــگری کشــور به عنوان راهبر 
اصلی فعالیت های گردشگری در بخش 
خصوصی کشــور صبح دیروز با حضور 
10تشکل از 13تشــکل رسمی و قانونی 
گردشگری کشور برگزار شد و جمشید 
حمزه زاده، رئیس جامعه هتلداران ایران 
با 10رأی به عنوان رئیس، ابراهیم پورفرج 
با کســب 8رأی به عنوان نایب رئیس، 
شاهرخ محمدزاده، رئیس اتحادیه صنف 
مهمانپذیران تهران با کسب 8رأی به عنوان 

خزانه دار و حسن تقی زاده انصاری، رئیس جامعه گردشگری الکترونیکی ایران و مسیح الله صفا، رئیس 
تشکل های گردشگری مناطق آزاد کشــور هر کدام با 8رأی به عنوان اعضای هیأت رئیسه این مجمع 
انتخاب شدند. حمید پیرو دین نبی، رئیس جامعه سفره خانه های سنتی و مهدی قاسمیان، رئیس هیأت 
مدیره جامعه راهنمایان گردشگری ایران نیز به ترتیب با کسب 6رأی و 4رأی به سمت بازرس مجمع ملی 
تشکل های گردشگری انتخاب شدند. غلامعلی صادقی لاریجانی، رئیس جامعه رستوران داران و مراکز 
رفاهی بین راهی کشور با کسب 3رأی و محمد جهانگیری، رئیس انجمن گردشگری سلامت با کسب 3رأی 

به عنوان اعضای علی البدل مجمع ملی تشکل های گردشگری کشور انتخاب شدند. 

مکث


